
MARJAN OROŽEN V SINDIKATU CENTER

Dosledo uresničevanje
sprejete politike
V okviru obiska članov predsedstva republiškega
sveta Zveze sindikatov Slovenije v občinskih sindi-
kalnih svetih je predsednik republiških sindikatov
Marjan Orožen 7. junija obiskal občinski sindikalni
svet Ljubljana Centerin se s člani predsedstva občin-
skega sveta pogovarjal o uresničevanju sklepov
republiškega sveta o rednem spremljanju gospodar-
skih gfbanj in dejavnostih v pripravah srednjeročnih
planskih dokumentov.

Predsednik občinskega sveta
Vinko Eršte je najprej tovariša
Orožna in druge goste seznanil z
organiziranostjo in delovanjem
občinskega sindikalnega sveta,
njegovo dejavnostjo in problema-
tiko na različnih področjih delo-
vanja. Največ je bilo govora o kri-
tičnem stanju na področju oseb-
nih dohodkov, zlasti v družbenih
dejavnostih, gradbeništvu in go-
stinstvu in turizmu.

Milan Slemnik predsednik ob-
činskega izvršnega sveta je po-
udaril, da so izvozni rezultati v
občini nadpoprečni; gledano v c<e-
lotnem srednjeročnem obdobju,
da pa so bila po posameznih letih
določena nihanja. V občini so v
zadnjem času sicer porasli osebni
dohodki vendar pa ta porast ni
vedno rezultat boljših delovnih
rezultatov. Najbolj kritično pa je
na področju družbenih dejavno-
sti, saj je v naši občini največ teh
dejavnosti in zato problem toliko
bolj izstopa.

Kot je povedal Franci Hribar,
predsednik mestnega sveta Zveze
sindikatov Loubljana, se na tem
področju ne kadruje in tudi ni no-
vih kadrov. Rešitev bi bila v bolj
pravični delitvi družbenega pro-
dukta. Če se položaj ne bo spre-
menil bo prav gotovo težko zago-
toviti uresničitev predvidevanj iz
načrtov razvoja do leta 2000. Tudi
v gradbeništvu bo težko zagotovi-
ti vsaj minimalne osebne dohod-
ke in je nujno treba zagotoviti
enotno nastopanje na tujem trgu.

Marjan Orožen je govoril o ka-
drovski politiki in poudaril, da je
treba pri kadrovanju zagotoviti
neposredi interes delavcev, sindi-
kata in družbenopolitične skup-
nosti. Na področju cen bi sindikat
moral zagotoviti spreminjanje
spoznanj in zavesti, da dohodka
ne moremo zagotoviti le na podla-
gi povečanja cen. Stabilizacijo je
mogoče uresničiti le na podlagi

usklajenega delovanja sistema,
sindikat pa mora razviti elemen-
tarni delavski občutek, da je treba
razprave o cenah spretneniti y
razprave o stroških, saj ti pomeni-
jo glavno breme in so vzrok viso-
kih cen. Spremeniti je treba tudi
odnose medsebojne povezanosti
glede izvoza in ne vstrajati na iz-
vozu za vsako ceno.

Pri tem je toliko bolj pomemb-
no vprašanje planiranja. Izhodiš-
če mora biti dohodek, ki bo pod-
laga za družbeno-ekonomski po-
ložaj, planirati pa je treba tudi na
podlagi tega, kakšna naj bi bila
kvaliteta življenja do leta 1990 in
leta 2000. Sindikat si mora še na-
prej prizadevati za ustavitev pa-
danja realnega osebnega dohod-
ka, urediti vprašaiye družbenih
dejavnosti in pokojnin. Pri tem
mora izhajati iz lastne odgovorno-
sti v sistemu družbenega dogo-
varjanja in samoupravnega spora-
zumevanja.

Sindikat ima tudi pravico dajati
pobude za spreminjanje in zbolj-
šanje samoupravne zakonodaje,
hkrati pa ga je treba usposobiti za
reševanje sporov. Pri tem pa ne
sme podcenjevati drugih sindi-
kalnih nalog, kot so skrb za aktiv-
ni odmor, saj pri nas iz leta v leto
raste invalidnost. Zanemarjanje
teh nalog bi povzročilo hude soci-
alno-ekonomske posledice.

Kot je dejal Marjan Orožen, bi
morala občina Ljjabljana Center
dati model za reševanje družbe-
no-ekonomskega položaja delav-
cev v trgovinjj« zdifavstvu in izo-
braževanju, isajje prav v tej občini
koncentracija delovnih organiza-
cij, ki se ukVarfajo * <rt dejavnost-
p. Tudi vprašanje sVobodne me-
njave dela in študentske proble-
matike je treba razrešiti. Pri tem
je treba vstrajati, da ne bomo za-
stajali za doseženimi pogoji študi-
ja, štipendije pa je treba bolj veza-
ti na združeno delo.
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